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Protokół nr 17/20 
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

w dniu 07 października 2020 roku. 
 

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego 
 w Wołowie, Plac Piastowski 2, w godz. 14:00–15:10. 

 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli następujący członkowie: 
1. Janusz Dziarski  
2. Jarosław Iskra  
3. Janusz Kawalec 
4. Zbigniew Posacki 
5. Józef Szumilas 
6. Urszula Wojtyło 
7. Anna Wróbel 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
p. Katarzyna Fęglerska – kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 
 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu p. Anna Wróbel. 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  
3. Przedstawienie Pani Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych.  
4. Analiza rekrutacji w szkołach Powiatu Wołowskiego na 2020/2021 r.  
5. Omówienie bieżących potrzeb przedstawionych przez Dyrektorów szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Wołowski.  
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 2 Przyjęcie porządku posiedzenia  
 
P. A. Wróbel poinformowała, że zgodnie z ustaleniami we wrześniu z p. Józefem Szumilasem 
odwiedziła powiatowe placówki oświatowe. W październiku odbędzie się jeszcze wizyta w ZPR 
w Brzegu Dolnym oraz w Zespole Szkół Specjalnych w Lubiążu. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli proponowany porządek posiedzenia. 
 
 
Ad. 3 Przedstawienie Pani Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw 
Społecznych. 
 
Starosta p. Janusz Dziarski przedstawił nowego kierownika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu 
i Spraw Społecznych p. Katarzynę Fęglerską. 
 
Głos zabrała p. Katarzyna Fęglerska, która opisała swoje dotychczasowe doświadczenia 
zawodowe w Powiatowym Centrum Edukacji i Pomocy Psychologiczno-Pedagogicznej. 
Przedstawiła również pomysły na rozwój powiatowej oświaty. 
Wobec braku pytań przystąpiono do kolejnego punktu. 
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Ad. 4 Analiza rekrutacji w szkołach Powiatu Wołowskiego na 2020/2021 r. 
 
P. A. Wróbel poprosiła o zabranie głosu p. Katarzynę Fęglerską. 
 
P. K. Fęglerska przedstawiła ogólne informacje i dane liczbowe dotyczące przebiegu rekrutacji 
w szkołach powiatowych. 
Do klas pierwszych zrekrutowano 319 uczniów, plan przewidywał 400. Ogółem jest 119 
oddziałów, biorąc pod uwagę także placówkę niepubliczną.  
 
P. A. Wróbel sprecyzowała, że 399 osób to liczba absolwentów szkół podstawowych z roku 
szkolnego 2019/20. W placówkach prowadzonych przez Powiat Wołowski przyjęto 301 osób. 
Około 20 uczniów opuściło powiat, co stanowi niewielką liczbę. 
 
P. U. Wojtyło zapytała, ile uczniów zrekrutowano do LO w Wołowie i LO w Brzegu Dolnym, 
prowadzonych przez Powiat. 
 
P. K. Fęglerska odpowiedziała, że 47 osób do LO w Wołowie i 15 osób do LO w Brzegu 
Dolnym.  
 
P. U. Wojtyło podsumowała, iż w zakresie zachęcenia uczniów do korzystania z kształcenia 
ogólnego w szkołach prowadzonych przez Powiat jest dużo do zrobienia. 
 
P. Z Posacki zapytał, czy zaobserwowano odpływ absolwentów z gminy Wińsko do powiatu 
lubińskiego w związku z uruchomieniem bezpłatnej komunikacji? Czy liczba 569 to liczba 
absolwentów klas ósmych za rok? 
 
P. P. K. Fęglerska odpowiedziała, że za rok będzie 400 absolwentów, a za dwa lata 569. 
 
P. Starosta wskazał, ze 2/3 absolwentów mieszkających w gminie Wińsko trafiło do szkół 
prowadzonych przez Powiat Wołowski. 
 
P. J. Szumilas zauważył, że nastąpiło odwrócenie tendencji, gdyż w ubiegłych latach ponad 
połowa uczniów z terenu gminy Wińsko wybierała szkoły ponadpodstawowe poza powiatem, 
głównie w Lubinie. Warto wzmocnić ten trend. 
 
P. U. Wojtyło zapytała, ilu absolwentów z gminy Brzeg Dolny pobiera naukę w szkołach 
powiatowych. 
 
P. A. Wróbel zadeklarowała podanie informacji w późniejszym opracowaniu, gdyż w aktualnie 
przedstawionym nie ma tych danych.  
 
P. J. Kawalec zasugerował, aby uwzględnić w analizie odpływu uczniów z powiatu, że dzieci 
przebywające w ZPR i szkołach specjalnych są w większości spoza powiatu. 
 
 
Ad. 5 Omówienie bieżących potrzeb przedstawionych przez Dyrektorów szkół, dla 
których organem prowadzącym jest Powiat Wołowski. 
 
Głos zabrał p. J. Szumilas, który przedstawił wnioski z wizyty w ZSZ im. KEN w Brzegu 
Dolnym.  
W ZSZ w Brzegu Dolnym po naborze przypada średnio 22,5 ucznia na oddział. W ub. roku 
szkolnym wyremontowano czwarte piętro, szkoła zyskała pięć nowych klas. Pozyskano środki 
na doposażenie. Ustalono procedury na czas pandemii, są one podobne we wszystkich 
szkołach i wynikają z odgórnych wytycznych. Zapewnione są środki ochrony osobistej. Szkoła 
bierze udział w projektach unijnych. 
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P. A. Wróbel sprawozdała swoje wizyty w LO im. M. Kopernika w Wołowie, Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie oraz w Zespole Szkół Zawodowych w 
Wołowie. Szkoły te skrupulatnie przestrzegają procedur covidowych.  
W LO im. M. Kopernika utworzono dwie klasy. W szkole potrzebny jest remont sali 
gimnastycznej. Brakuje projektów dla szkół ogólnokształcących. Jest pomysł na prowadzenie 
zajęć dodatkowych dla kandydatów do szkoły w celu zachęcenia uczniów do uczestnictwa w 
naborze.  
W technikum w CKZiU utworzony trzy klasy. Nabór wyniósł 76 osób, mniej więcej tyle dyrekcja 
zakładała. Uwaga ze strony szkoły, aby nie zmieniać zasad naboru w trakcie jego trwania, aby 
szkoły ze sobą nie konkurowały, a także aby w zestawieniach finansowych koszt 
funkcjonowania stołówki prezentować osobno. Dlaczego Powiat pokrywa wyjazdy uczniów na 
kursy zawodowe poza powiat, jeśli w powiecie dany kurs jest prowadzony?  
W ZSZ w Wołowie utworzono dwie klasy wielozawodowe, w technikum jedną klasę – 
dwuzawodową. Nabór w stosunku do założeń wypadł słabo. Szkoła zamierzała utworzyć nowe 
kierunki – technik geodeta i technik budowlany, lecz zgłoszeń było kilka. 
Ogólna uwaga, aby klasy technikum planować racjonalnie pod względem możliwości 
zrealizowania naboru. Do rozważenia jest kwestia usprawnienia dojazdów uczniów do szkół, 
w tym w zakresie współpracy z gminami.  
 
P. U. Wojtyło zwróciła uwagę, że rzeczywiście kwestia dublowania się kierunków kształcenia 
jest bardzo istotna, podobnie jak sprawa kierowania uczniów na kursy poza powiat. 
 
P. J. Szumilas zapytał, czy skoro uczniowie jeżdżą na kursy poza powiat, do odpowiednia 
przystosowanych ośrodków, to czy jest opłacalne tworzyć bazę do realizowania kursów na 
miejscu? 
 
P. A. Wróbel odparła, że chodzi o sytuację, kiedy uczniowie wyjeżdżają na kursy, które są 
również dostępne na miejscu. Wniosek z wizyt w trzech szkołach jest taki, że mają one bardzo 
dużo do zaoferowania pod względem dydaktycznym czy wyposażenia, nie odbiegają niczym 
od placówek niepublicznych. Efektem spotkań jest pomysł powrotu do kursów 
przygotowawczych organizowanych przez liceum. 
 
P. J. Dziarski wspomniał, że niegdyś tak było, natomiast nie było wtedy podziału zadań 
oświatowych na część gminną i część powiatową.  
 
P. A. Wróbel podsumowała, że technika i szkoły branżowe poradziły sobie dobrze jeśli chodzi 
o nabór, natomiast w kształceniu ogólnokształcącym widać regres, stąd pomysł. 
 
P. K. Fęglerska dopowiedziała, że organizacja zajęć przygotowawczych dla uczniów szkół 
podstawowych może być dobrym momentem do zdiagnozowania potrzeb uczniów pod 
względem kierunków dalszego kształcenia. Następnie omówiła projekty, które będą 
realizowane w szkołach powiatowych. Projekt 10.4 dotyczy czterech szkół i opiewa na ponad 
3,6 mln zł, z czego 3 mln zł jest dofinansowane. Celem jest poprawa jakości kształcenia 
zawodowego w szkołach w powiecie. Projekt 10.7 jest projektem inwestycyjnym i opiewa na 
ponad 5 mln zł, z czego dofinansowanie wynosi 4,3 mln zł.  
 
 
Ad. 6 Sprawy różne. 
 
P. A. Wróbel zaproponowała kolejne posiedzenie komisji w listopadzie br. Nadmieniła, że 
należy przygotować nowy projekt uchwały ws. regulaminu przyznawania nagród dla 
dyrektorów. Zaproponowała, aby zająć się tym w grudniu. 
 
P. Starosta wskazał, że w budżecie Powiatu jest 46.300 zł na nagrody Starosty. Złożono 5 
wniosków. Planowane jest wyróżnienie wszystkich dyrektorów za pracę w czasie pandemii, 
zwłaszcza z ZPR w Brzegu Dolnym i ZSS w Lubiążu, gdyż te placówki przez cały ten okres 
pracowały w pełnym zakresie. 
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P. J. Szumilas zwrócił uwagę, że specyficzny rodzaj pracy od marca br. mógł wywołać trudność 
w ocenianiu nauczycieli w tym okresie. Zaproponował wyróżnienie dla dyrektorów, którzy byli 
aktywni w pozyskiwaniu środków unijnych. Wniosek 7.2 uzyskał najlepszą lokatę spośród 
wniosków w województwie. 
 
P. U. Wojtyło złożyła na ręce p. kierownik i dyrektorów gratulacje z powodu uzyskania tak 
pokaźnych środków dla szkół. 
 
 
Ad. 7 Zamknięcie posiedzenia.  
 
Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca p. Anna 
Wróbel zamknęła posiedzenie komisji. 
 
Protokolant: Marta Wabiszczewicz-Krawczuk 
 
 

               Anna Wróbel 
 
             Przewodnicząca 
Komisji Edukacji, Kultury, Sportu  
         i Spraw Społecznych 

 
 


